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Obec Bělkovice-Lašťany

Bělkovice-Lašťany 139, 783 16 Dolany
tel.č.: 585 396 661 | e-mail: obec@belkovice-lastany.cz

Z Á P I S
zasedání Zastupitelstva č. 7 obce Bělkovice-Lašťany

konané dne 7. 12. 2022 v budově č.p. 248, býv. Parlament od 17:00 hod.

Zpracováno v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb.

Doba jednání: 1:40 hod.
Přítomno: 13
Omluveni: Ing. Kateřina Mračková, Martin Čurlej
Neomluveni: 0
Předsedající: Ing. Tomáš Němčic
Zapisovatel*: Renata Biernacká, Iveta Kopřivová
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Jana Kráčmarová, Bc. Jana Theimerová MBA,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem Obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

Ing. Tomáš Němčic (dále jen "starosta") přivítal všechny přítomné a uvedl, že zasedání zastupitelstva obce
(dále jen "ZO") bylo řádně svoláno a je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, čímž je ZO usnášeníschopné.
Jde o poslední zasedání zastupitelstva obce v tomto roce. Ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro potřeby
obce.

Zápis z předchozího ZO byl ověřovateli ověřen a program dnešního ZO byl zveřejněn po dobu stanovenou
zákonem, tedy alespoň 7 dní před zasedáním zastupitelstva obce.

Prozatím se nedostavila zastupitelka paní Simona Navrátilová, počet hlasujících je nyní 12 osob.

1. Zahájení zastupitelstva obce a schválení programu zasedání.

Volba návrhové komise:

Návrh na složení návrhové komise: Ing. Evžen Bukor, Mgr. Věra Vinklerová, Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí návrhovou komisi ve složení Ing. Evžen Bukor, Mgr. Věra
Vinklerová a Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D.

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Bukor, Čtvrtlík)

Usnesení č. 7ZO221a bylo schváleno.

Volba ověřovatelů zápisu:

Navrženi ověřovatelé: Mgr. Jana Kráčmarová, Bc. Jana Theimerová MBA

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí ověřovatele zápisu Mgr. Janu Kráčmarovou a BC. Janu
Theimerovou MBA.
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Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Kráčmarová, Theimerová)

Usnesení č. 7ZO221b bylo schváleno.

Návrh na doplnění bodu do programu zastupitelstva:

Starosta obce navrhuje doplnění programu jednání ZO bodem č. 8 "Revitalizace návsi v Bělkovicích-
Lašťanech." Jde o představení projektu revitalizace návsi u sokolovny. Jedná se o projekt, který se chystá pro
žádost o dotaci z ITI/IROP. Začátkem ledna by se mohla s projektem spolu s projektanty seznámit i širší
veřejnost, např. v sokolovně.

V průběhu projednávání bodu, v 17:05 hod., se dostavila paní Simona Navrátilová, počet hlasujících je nyní 13
osob.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje doplnění bodu č. 8 "Revitalizace návsi v Bělkovicích-
Lašťanech" do programu zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Navrátilová)

Usnesení č. 7ZO221c bylo schváleno.

Schválení programu:

Starosta obce vyzval zastupitele, zda má ještě někdo návrh na doplnění programu. Poté přečetl všechny body
programu ZO a následovalo hlasování.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje program zastupitelstva obce:

Zahájení zastupitelstva obce a schválení programu zasedání.1.
Zpráva o činnosti rady obce od posledního zastupitelstva, čerpání z rozpočtu obce.2.
Rozpočet obce pro rok 2023.3.
Rozpočtové opatření č. 6/2022.4.
Vyhláška č. 2/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství obce Bělkovice-5.
Lašťany.
Zápis finančního výboru.6.
Odpady Olomouckého kraje.7.
Revitalizace návsi v Bělkovicích-Lašťanech.8.

     . Diskuze

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO221d bylo schváleno.

2. Zpráva o činnosti rady obce od posledního zastupitelstva, čerpání z rozpočtu obce.

Starosta obce informoval přítomné o činnosti RO. Od posledního ZO proběhlo 1 jednání rady obce, a to
RO č. 21/2022 dne 21. 11. 2022. Usnesení je zveřejněno na obecním webu a vývěskách obce. Pan starosta
představil zásadní body projednávané na tomto zasedání.

Dále v rámci tohoto bodu seznámil přítomné s čerpáním rozpočtu a výdaji nad 40 000,-Kč z rozpočtu  obce. 
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3. Rozpočet obce pro rok 2023.

Návrh rozpočtu na rok 2023 byl zveřejněn na úřední desce 15 dní před konáním zastupitelstva obce. V této
době mohly být podány návrhy na úpravy, k čemuž nedošlo a nyní se tedy schvaluje v ZO. Na sestavování
návrhu rozpočtu se velkou měrou podílel finanční výbor a byl také projednán se zastupiteli. Pan starosta
seznámil přítomné s jednotlivými položkami rozpočtu a plánovanými investicemi obce v roce 2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje deficitní rozpočet obce Bělkovice-Lašťany na rok 2023 s
celkovými příjmy ve výši 52 347 720Kč, celkovými výdaji ve výši 52 564 000Kč. Deficit ve výši 216 280Kč
bude vyrovnán zůstatky na bankovních účtech obce z roku 2022 a závazné ukazatele rozpočtu obce jsou
přílohou č. 1 zápisu zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO222a bylo schváleno.

Přílohy:
Návrh rozpočtu 2023-TŘÍDY _ ke zveřejnění -, FIN_2022, Důvodovoá zpráva k rozpočtu 2023

Schválení příspěvku na rok 2023 příspěvkové organizaci ZŠ a MŠ Bělkovice-Lašťany. Výše příspěvku na rok
2023 je 2 650 000,- Kč. Došlo k navýšení oproti roku 2022, kdy byl příspěvek 2 100 000,-Kč. Nejvíc
se projevuje nárust energií, v budovách ZŠ i MŠ se topí plynem. Návrh rozpočtu ZŠ a MŠ B-L byl schválen
Radou obce č. 22/2022 dne 6. 12. 2022.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje příspěvek na rok 2023 zřízené příspěvkové organizaci ZŠ
a MŠ Bělkovice-Lašťany ve výši 2 650 000,- Kč. Jako závazné ukazatele rozpočtu použití tohoto
neinvestičního příspěvku příspěvkovou organizací, zastupitelstvo schvaluje položky Mzdy/Ostatní osobní
výdaje a Pojistné-zdravotní pojištění, sociální pojištění a FKSP, které jsou uvedeny v rozpočtu ZŠ a MŠ
Bělkovice-Lašťany p.o., schváleném Radou obce Bělkovice-Lašťany č. 22/2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO222b bylo schváleno.

Do konce roku 2022 je nutné rozdělit schválený rozpočet na jednotlivé položky.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany ukládá radě obce schválit položkový rozpis rozpočtu do 31.12.2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO222c bylo schváleno.

Před koncem roku se musí vyrovnat příjmy a výdaje v oblasti přijatých transferů. Bude tedy ještě potřeba
schválit rozpočtové opatření. Jelikož ZO již v tomto roce nebude, je třeba zmocnit k tomu radu obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany zmocňuje radu obce k provedení rozpočtového opatření č. 7/2022
do konce roku 2022, kterým vyrovná položky rozpočtu na příjmu a výdajích ke konci kalendářního roku. 

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO222d bylo schváleno.
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4. Rozpočtové opatření č. 6/2022.

Vzhledem k tomu, že byla přijata žádost příspěvkové organizace o navýšení rozpočtu v položce MZDY a
zákonné odvody FKSP, požádala příspěvková organizace o změnu závazného ukazatele. Rozpočet v roce 2022
byl 2 100 000,-Kč, jelikož se však od 1. 9. 2022 dle zákona zvýšily mzdy nepedagogických pracovníků, je
potřeba ho navýšit.

Diskuze:
Mgr. Jana Kráčmarová Pokud by se navýšení příspěvku neschválilo, ředitel školy by porušil závazné

ukazatele.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje změnu závazného ukazatele rozpočtu obce z roku 2022
u příspěvku na provoz Základní školy a Mateřské školy Bělkovice-Lašťany p.o., a to navýšením
v položce  Mzdy/Ostatní osobní výdaje a Pojistné-zdravotní pojištění, sociální pojištění a FKSP o 11 800,-Kč
na celkový příspěvek  od zřizovatele ve výši  2 111 800,-Kč. Navýšení je součástí rozpočtového opatření
č. 6/2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO223a bylo schváleno.

V rámci rozpočtového opatření budou vyrovnány položky u transferů (přijaté dotace v letošním roce).
Rozpočtové opatření by mělo být vytvořeno do 2.12.2022. Vzhledem k tomu, že byla přijata žádost příspěvkové
organizace o navýšení rozpočtu v položce MZDY a zákonné odvody FKSP požádala příspěvková organizace
o změnu závazného ukazatele. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje rozpočtové opatření č. 6 - viz příloha č. 2.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO223b bylo schváleno.

Přílohy:
Rozpočtové opatření č. 6

5. Vyhláška č. 2/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství obce
Bělkovice-Lašťany.

Úprava vyhlášky o místním poplatku pro rok 2023. Jedná se o zvýšení poplatku za odpady z 612Kč
na 684Kč. I tato výše poplatku je nižší než mají okolní obce. Přestože dobře třídíme a snažíme
se odpadové hospodářství nenavyšovat, tak svozové firmy zdražily své služby, zejména za dopravu.
K navyšování poplatku bude zřejmě docházet i v následujících letech.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany vydává vyhlášku č. 2/2022 o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství obce Bělkovice-Lašťany - viz příloha č. 3.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO224 bylo schváleno.

Přílohy:
OZV 2 2022 poplatky komunální odpad_7Z-5_1_1
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6. Zápis finančního výboru.

Předsedkyně finančního výboru seznámila přítomné se zápisem FV, který bude nedílnou součástí zápisu
zastupitelstva obce. Finanční výbor se především zabýval hospodařením ZŠ a MŠ Bělkovice-Lašťany. Byl mu
předložen návrh rozpočtu ZŠ na rok 2023 a výsledek auditu ZŠ ze srpna letošního roku. Na jednání FV byl
přítomen jak ředitel ZŠ, tak i starosta obce. FV shledal nedostatky v sestavování rozpočtu a v hospodaření
s majetkem. V zápise jsou uvedeny informace o nastavení možných kontrol příspěvkové organizace obce,
zejména směrnic.

Diskuze:
Mgr. Jana Kráčmarová Příspěvková organizace má svá specifika, není to běžné účetnictví.
Simona Navrátilová Kdo provádí škole účetnictví?
starosta Na půl úvazku vedoucí školní jídelny v rámci pracovní smlouvy. Co se týká mzdového

účetnictví, tak externí firma.
Mgr. Jana Kráčmarová Dle rady obce by bylo dobré, aby celé účetnictví dělal externista. Má více škol a zná

jejich problematiku. Náklady za účetní tak jako tak platí obec. I kontrola
v předchozích letech shledala nedostatky v hospodaření školy a přesto se dosud nic
nezměnilo.

Bc. Jana Theimerová Zda by bylo možné seznámit se přímo s výsledkem auditu školy. Dále by v usnesení
tohoto bodu uvedla termín provedení kontroly směrnic.

starosta Můžeme jí ho zaslat emailem, bude i součástí závěrečného účtu obce. Termín se do
usnesení doplnit může, navrhuje do 30. 6. 2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany ukládá finančnímu výboru provedení kontroly směrnic příspěvkové
organizace obce, zejména směrnic týkající se hospodaření a účetnictví p.o., a to do 30. 6. 2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO225 bylo schváleno.

7. Odpady Olomouckého kraje.

Vzhledem k tomu, že dochází k oslovení obcí o přistoupení do svazku Odpady Olomouckého kraje z.s., byly
představeny materiály k fungování společnosti zastupitelům obce. Během následujícího období bude
ZO rozhodovat o přistoupení. Starosta obce se po účasti na semináři a rozhovoru s ostatními starosty obcí,
přiklání k tomu, že by zatím se vstupem do spolku vyčkal. Dále podal přítomným bližší informace k dané věci,
je zde stále dost nejasností.

Diskuze:
Proběhla debata mezi zastupiteli k tomuto bodu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany odkládá rozhodnutí o přistoupení do Spolku Odpady Olomouckého
kraje. 

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO226 bylo schváleno.

8. Revitalizace návsi v Bělkovicích-Lašťanech.

Celá nově navržená koncepce vychází ze záměru vyřešit parkování pro residenty a návštěvníky obecního úřadu
a kulturního domu a zlepšit dopravní obslužnost v centru obce. Nově navržené zpevněné plochy jsou umístěny
převážně na stávajících zpevněných (asfaltových, štěrkových) plochách. Dešťové vody z těchto  ploch budou
odváděny příčným sklonem do zásaku v zeleném pásu přilehlého parku. Významnost vstupu do obecního úřadu
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bude kromě rozšířené dlážděné plochy prostupné pro vodu akcentována obdélníkovými trvalkovými záhony OP
1, 2, 3, ve kterých je navržena trvalková směs „Stříbrné léto průhonické“. Trvalková směs je laděna do stříbrno
– bílých barev s barevnými akcenty žluté a modré. O jarní efekt kvetení se postarají navržené cibuloviny,
podzimní zpestření zajistí do zlatova zbarvené okrasné traviny. V záhoně OP3 u vstupu do obecního úřadu je
navržený vánoční strom. Konkrétně se jedná o Abies nordmaniana. Z předprostoru obecního úřadu budou
odstraněny stromy SO 9, 10 a 14. Do prostoru jsou nevhodné svým vzrůstem i umístěním. Nová výsadba
trvalkového záhonu (OP 5) a živého plotu z keřů (OP_K 2 Spiraea thunbergii) je navržena podél komunikace
podél západní strany budovy obecního úřadu. Mezi sokolovnou a obecním úřadem je navržena lichoběžníková
travnatá plocha, ve které je navržena výsadba nového stromu Tilia cordata.

Přítomným byla promítnuta mapa úprav spolu s obrázky navržené návsi kolem sokolovny a bývalé budovy ZŠ.
Projekt by se mohl realizovat díky dotaci, musíme však splnit několik parametrů. Dále starosta obce podal
bližší informace k navrženému projektu.

Diskuze:
Proběhla debata mezi zastupiteli ohledně navržených úprav návsi - parkovací místa, zeleň, pomník.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany podporuje provedení realizace akce "Revitalizace návsi u budovy
Obecního úřadu č.p. 90" s podporou dotačního titulu, o který bude požádáno v nejbližším období. 

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7ZO227 bylo schváleno.

. Diskuze.

Na úvod diskuze popřál starosta obce všem přítomným do nového roku hlavně hodně zdraví a příjemné prožití
vánočních svátků v rodinném kruhu. Dále byly zastupitelům jako předvánoční dárek rozdány nástěnné
kalendáře Olomouckého kraje na rok 2023.

Diskuze:
Bc. Jana Theimerová Dotaz ohledně úprav "Zásad pro poskytování dotací".
starosta Může se řešit začátkem roku 2023.
Mgr. Věra Vinklerová Pozvala přítomné na "Předvánoční jarmark" u rybníka v Lašťanech, který se bude

konat v sobotu 11. 12. 2022.
paní Reichová Dotaz na zastupitelku paní Navrátilovou ke článku v posledním vydání Zpravodaje

obce. Jaké aktivity měla na mysli, že by byly potřeba zrealizovat v obci, pro
dospívající mládež.

Simona Navrátilová Představovala by si nějaký prostor mimo centrum obce, kde by se mládež mohla
scházet a sportovně se realizovat (např. koše na basket, bike park, skate park,
pumptrack).

Proběhla debata mezi zastupiteli ohledně možností vyžití pro teenagery.
gr. Mackovíková
Monika

Navrhuje udělat nějakou anketu, kde by se mohla mládež vyjádřit co by v obci
chtěla.

Ing. Marek Sobek Problémem scházení se mládeže je pití alkoholu a užívání drog.
V 18:40 hod. ukončil starosta obce jednání ZO a poděkoval přítomným za účast.

Ověřovatel: Mgr. Jana Kráčmarová, Bc. Jana Theimerová MBA   ............................................................
 
Starosta Ing. Tomáš Němčic   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


